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AZ Ő MEGISMERÉSE 
Dömök László élőben elhangzott tanításának nyers szövege 

Budapest, 2022. 02. 27. 
 
Hálát adunk Istennek! Köszönjük Neked, Uram, hogy itt lehetünk, minden dicsőség a Tiéd. 

Hálát adok Neked! Köszönöm a mai megjelenteket, akikkel a hitünket összefoghattuk, Isten 
dicsőségére, és az, amiért imádkoztunk, az úgy van. Köszönjük, Uram, mert Te láttad előre az 
eseményeket, mi nem láttuk, és egy hete is Te adtad az Igédet, hogy ott, már a problémák 
előtt, ott legyen a Te Igéd, hogy az menjen háborúba, és győzedelmeskedjen a Jézus nevében. 
Hálát adok Neked, Uram! Hozz békességet a vezetők szívébe! Hozz megértést a vezetők 
szívébe Jézus nevében! Adj nekik békességet! Hiszen szemmel láthatólag saját magukkal 
nagyon nagy problémáik vannak. Adj nekik békességet, Uram, és megértést a szívükbe! 
Köszönöm és hálát adok Neked, Jézus nevében. Ámen. Halleluja!  

A fejben szabadító kenet van, és Jézus nevében, bárhol is legyen az a rák, meggyógyult, 
Isten dicsőségére! Jézus nevében, mert Jézus Krisztus a Gyógyító. Ő a Gyógyító, Ő a Szaba-
dító. Felment a keresztre, betegségeinket viselte, és fájdalmainkat hordozta, és amikor a félel-
mek kellős közepén érzed magad, akkor ne felejtsd el, hogy Ő ott volt, és kijött onnan! Azért, 
hogy ki tudja szabadítani a foglyokat, hogy te is kiszabadulj és általad sokak megszabadulja-
nak a Jézus nevében, ha vetted a Krisztust. Miközben így csodálatosan áradunk a dicsérettel, 
hálát adunk az Úrnak a 62-es zsoltárért, mert ezt az Igét küldjük most el a határokon túl: 

Zsoltárok 62,8. 
8. Bízzatok Őbenne mindenkor, ti népek; öntsétek ki előtte szíveteket; Isten a mi me-

nedékünk. Szela. 
Jézus nevében. Ámen! Halleluja! Dicsőség Istennek! 
Köszönöm a dicséret szolgálatát, csodálatos kenetben vagyunk itt. Halleluja! 
Míg helyet foglaltok, a 62-es zsoltárt hadd fejezzem be! 
Zsoltárok 62,2. 62,5–6. 
2. Csak Ő az én Kősziklám és üdvösségem; Ő az én oltalmam, azért nem rendülök meg. 
5. Csak Istenben nyugodjál meg lelkem, mert tőle van reménységem. 
6. Csak Ő az én Kősziklám és üdvösségem; Ő az én oltalmam, azért nem rendülök meg. 
Jézus nevében, Ámen! Hálát adok az Úrnak érte. Csodálatos! 
Nagyon nagy szeretettel köszöntelek benneteket! Ilyen talán még soha nem is volt, hogy 

két egymást követő vasárnap itt álljak előttetek, de megkaptam rá a lehetőséget, és köszönöm 
ezt. Dicsőség Istennek, hogy itt lehetek, mert a múlt héten elkezdett tanításnak az elejét be 
tudom fejezni a mai alkalommal, az első két részt, aztán majd, amikor lehet, lesz rá lehetőség, 
akkor folytatódik az egész.  

Szeretnék itt mindjárt az elején nektek mondani valamit, hogy tudjátok, hogy aki az Úrban 
bízik – azt írja az Ige –, az áldott ember. Az 1. zsoltár már úgy kezdődik, ha megnézitek 
velem, ha itt van a Bibliátok, és oda tudtok lapozni, azt mondja: 

Zsoltárok 1,1–3. 
1. Áldott ember az, aki nem jár gonoszok tanácsán, bűnösök útján meg nem áll, és 

csúfolódók székébe nem ül; 
2. Hanem az Úr törvényében van gyönyörűsége, és az Ő törvényéről gondolkodik éjjel 

és nappal. 
3. És olyan lesz, mint a folyóvizek mellé ültetett fa, amely megadja gyümölcsét a maga 

idejében, és levele nem hervad el; és minden munkájában sikeres lészen. 
Ámen! Hogy ne felejtsem el, te vagy az áldott ember, aki az Úrban bízol. És én. Mi 

vagyunk az áldott emberek, akik az Úrban bíznak, és azok az áldott emberek, akik az Úrban 
bíznak. Az az első, hogy áldott ember az, aki az Úrban bízik.  
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Tudjátok, a világ vezetői sok helyen nem az Úrban bíznak. Vannak hívők, vannak hívő 
vezetők, de a kérdés az, hogy ők bíznak-e az Úrban? Vannak, akik imádkoznak és vannak, 
akik hisznek az Úr Jézus Krisztus kegyelmében, abban az üdvösségben hisznek. De tudjátok, 
hogy a világ számára két dolog, illetve most 2022-ben már három dolog emeltetik fel. És 
ebben a top háromban nincs benne Krisztus! Először is önmaguk, az ember. Felemeltetik. 
Micsoda magasságokba emeltetik! Az emberi magasságoknak a csúcspontja majd az anti-
krisztus lesz. Tehát nagyon rossz ez az irány, amikor az ember megpróbálja magát felemelni. 
A másik két poszt a hatalom és a pénz. És akiknek a bizodalmuk ebben van, azoknak 
valójában nincsen bizodalmuk, mert olyan dologban bíznak, amely egyik pillanatban van, a 
következő pillanatban pedig nincs. Ha ellapoztok velem a Máté evangélium 6. fejezetére, 
akkor megnézünk ott néhány igeverset: 

Máté 6,25–30. 
25. Azért azt mondom néktek: Ne aggodalmaskodjatok a ti éltetek felől, mit egyetek 

és mit igyatok; sem a ti testetek felől, mibe öltözködjetek. Avagy nem több-é az élet, 
hogynem az eledel, és a test, hogynem az öltözet? 

26. Tekintsetek az égi madarakra, hogy nem vetnek, nem aratnak, sem csűrbe nem 
takarnak; és a ti mennyei Atyátok eltartja azokat. Nem sokkal különbek vagytok-é 
azoknál? 

27. Kicsoda pedig az közületek, aki aggodalmaskodásával megnövelheti termetét egy 
arasszal? 

28. Az öltözet felől is mit aggodalmaskodtok? Vegyétek eszetekbe a mező liliomait, mi 
módon növekednek: nem munkálkodnak, és nem fonnak; 

29. De mondom néktek, hogy Salamon minden dicsőségében sem öltözködött úgy, 
mint ezek közül egy. 

30. Ha pedig a mezőnek füvét, amely ma van, és holnap kemencébe vetik, így ruházza 
az Isten; nem sokkal inkább-é titeket, ti kicsinyhitűek? 

A mező füve a világ alakulását mutatja. Az életet mutatja. Ahogy a Mózes első könyvében 
is meg van írva, hogy amíg a Föld lészen, hideg és meleg, nyár és tél, tehát az évszakok, vetés 
és aratás nem szűnnek meg. A 30. igevers jól példázza azt, hogy a világban lévő dolgok 
hogyan működnek. Ma még van, holnap nincs. Holnapután megint van. Változik. Változé-
kony. Vagyis aki minden bizodalmát Isten helyett a világba helyezi, az egy borzasztó 
változékony talajra lépett. Egy pár évvel ezelőtt volt alkalmunk lemenni a tengerpartra, és az 
volt számomra az érdekes, hogy ott, ahol én mentem be úszni, az egyik pillanatban bokáig ért 
a víz, a következő pillanatban már nyakig. Aztán jött megint egy zátony rész, és megint 
bokáig ért a víz. Utána pedig több tíz méter, vagy nem tudom, hány méter volt már. 
Változékony volt a talaj. Aki a világban és annak javaiban bízik, annak ilyen változékony a 
talaj. Aki a befektetéseiben ezeket követi, és nem Isten Szellemét, annak borzasztóan 
változékony lesz a talaj. Éppen ezért aki a világba helyezi a bizodalmát, akkor az olyanban 
bízik, ami ma még van, de holnap már nem biztos. Ha visszalapoztok velem, és nem azért, 
mert megítélünk világi vezetőket, nem, inkább imádkozunk értük, hiszen Isten ezt kérte. De 
az Ige ír erről valamit. Azokról ír a Zsoltárok 62,9, akik a világba, és a saját vagyonukba és a 
hatalmukba helyezték a bizodalmukat. De nézzétek meg, Isten szemében ez mennyit jelent: 

Zsoltárok 62,9. 
9. Bizony hiábavalók a közembernek fiai és hazugok a főembernek fiai; ha mérőser-

penyőbe vettetnek, együtt is alábbvalók a semminél. 
Isten szemében a világ ezt jelképezi. Mert megelőzi egy másik igevers:  
Zsoltárok 62,8. 
8. Bízzatok Őbenne mindenkor, ti népek; öntsétek ki előtte szíveteket; Isten a mi 

menedékünk. Szela. 
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Milyen csodálatos ez! Elképzeltem, ahogy a serpenyőben együtt vannak. És semmi sem. 
És nulla. Ha csak abból indulsz ki, hogy ha véletlenül meghallgatod reggel nyolckor a híreket, 
kilencre már nem biztos, hogy még mindig aktuális. Így változik. Sőt, a legutóbbi időben már 
legtöbbször nem is igaz, amit mondanak. Teljesen sületlenségeket beszélnek. Éppen ezért, ha 
ebbe helyezed a bizodalmadat, a világ vagyonaiba, az emberekbe – és akkor itt értünk a múlt 
heti témakörünkhöz –, akkor az egy borzasztó nagy veszteséget és kárt fog okozni. Gyakran 
az emberek más emberekre hallgatnak, de ez nem arról szól, hogy most ti is hallgattok engem, 
mert hisszük, amikor a prédikátor Isten Igéjét szólja, Isten Szelleme által szól. Mi Isten 
Igéjének a kijelentését vesszük. Elengedhetetlen az ember növekedéséhez, a szellemi 
megértés növekedéséhez az, hogy a bizodalmát ne Istenbe helyezze. Istenben kell, hogy a 
bizodalmad legyen! Hányan tudjátok, hogy hányszor követték el ezt a hibát már a világban, 
hogy embereket követtek? És beestek a kútba. Aki embereket követ, nem lehet áldott, mert a 
Biblia pont ennek az ellenkezőjét írja. Azért írja a 62-es zsoltár 5-ös verse, hogy: 

Zsoltárok 62,5. 
5. Csak Istenben nyugodjál meg lelkem, mert tőle van reménységem. 
Ámen. A te reménységed Őbenne kell, hogy legyen! Bármit teszel, bármi is jön, a te 

reménységed Benne kell, hogy legyen, az élő Jézus Krisztusban! Mert nincs más név, 
amellyel kellene nekünk megtartatnunk. Bármilyen név is legyen az, teljesen mindegy, hogy 
milyen név, nincs olyan magaslatra és nincs olyan hatalomra emelve, mint Jézus neve. Ámen. 

Ha el akarjuk kerülni a kevélységet, a büszkeséget, az csak egy módon működik, ha a 
szőlőtőn maradunk rajta. A Jézus-szőlőtőn maradunk rajta, mert a kevélység előtt fel-
fuvalkodottság jár, és bukás lesz és összeomlás lesz annak a vége. Éppen ezért nagyon 
lényeges az, hogy milyen gyümölcs terem, hogy lássák az emberek, milyen gyümölcsök 
teremnek meg az életünkben. Mert mondhatjuk azt, hogy keresztények vagyunk, de ha 
figyelmen kívül hagyjuk azt az alapvető dolgot, amiről a múlt héten beszéltünk, és az Isten 
szeretetét kihúzzuk az egyenletből, akkor nem kapunk megoldást. Az isteni fajta szeretet 
talaján kezdd el, ami pedig Isten Igéjével összhangban működik. Ez alapján keletkeznek az 
életünkben gyümölcsök, amelyekről viszont meg fognak ismerni, hogy a Krisztuséi vagyunk, 
hiszen Ő ezt mondta. Az egyetlen, amely az utolsó időkben nyilvánvalóvá lesz, a gyümölcsök. 
Lapozzunk el a Máté evangélium 7. fejezetére, a 13-as verstől a 20-as versig nézzük meg! 

Máté 7,13–15. 
13. Menjetek be a szoros kapun. Mert tágas az a kapu és széles az az út, amely a 

veszedelemre visz, és sokan vannak, akik azon járnak. 
14. Mert szoros az a kapu és keskeny az az út, amely az életre visz, és kevesen vannak, 

akik megtalálják azt. 
15. Őrizkedjetek pedig a hamis prófétáktól, akik juhoknak ruhájában jönnek hozzá-

tok, de belül ragadozó farkasok. 
Itt meg is állok. Emlékeztek rá, hogy a múlt héten megemlítettem, hogy az isteni fajta 

szeretetnek megvannak a tulajdonságai. És amikor Isten Igéjét szóljuk, akkor az alapvető 
hozzáállásunk az isteni fajta szeretet kell, hogy legyen, amelyeknek viszont a tulajdonságait 
az 1Korinthus 13-ban találjuk meg. Most nem kell, hogy odalapozzatok, de engedjétek meg, 
hogy egy bővített fordítását felolvassam az 1Korinthus 13-nak. Ugyanis ha Isten Igéjével 
összhangban cselekszünk, akkor áldottak vagyunk. De amikor Isten Igéjét nézzük, akkor az 
alapvető indíttatás az 1Korinthus 13. kell, hogy legyen, mert ez viszi végbe mindazt, ez 
aktiválja azt a kenetet, amellyel Isten azt az Igét felruházta. Enélkül lehet, hogy csak 
dobálózás, fejbevágás, vagy intellektuális magyarázat lesz Isten Igéje. Pedig Ő nem arra adta. 
Nézzük csak meg, hogy mi a kiinduló pont, aztán visszatérünk a Máté evangéliumra. A 4-es 
verstől a 8-as versig olvasom a Bővített fordítás szerint: 

1Korinthus 13,4–6. Bővített fordítás 
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4. A szeretet hosszan tűr, türelmes és kedves, a szeretet nem irigy, nem féltékeny, nem 
dicsekvő vagy öntelt. Nem mutogatja magát gőgösen. 

Itt megállok egy pillanatra. Én ezt az igeverset szoktam arra használni, amikor el akarom 
mondani mindenáron a véleményemet és rá akarom erőltetni valakire. És az én látásmódomat. 
Nem mutogatja magát gőgösen. Legtöbb esetben jobb, ha csendben marad. Inkább imádkozik 
vagy figyel. 

5. Nem beképzelt, arrogáns, büszkeségtől nem felfuvalkodott, nem durva vagy mo-
dortalan, és nem cselekszik illetlenül. 

6. A szeretet, Isten szeretete bennünk, nem ragaszkodik a saját jogaihoz vagy útjai-
hoz, mert nem keresi a maga hasznát, nem sértődékeny, nem ingerlékeny, nem neheztel, 
nem számítja fel a vele szemben elkövetett gonoszságot, és nem veszi figyelembe, ha 
igazságtalanságot kell elszenvednie. 

Itt meg is állok egyébként. Ez a kiindulópont. Innen indulunk. Bármi is legyen, gyógyító 
kenet, vagy szellemi ajándékok, bármi, bármelyik irányba vezet minket Isten Szelleme, ez az 
alapvetés. Ez az alap. Amikor szóljuk az Igét, prédikáljuk az Igét, vagy imádkozunk valakiért, 
vagy egy nehéz helyzetet kezelünk, ez az alapvetés. Ez a fajta hozzáállás az, ami nem tép szét 
gyülekezeteket. Nem tépi szét, mert nincs rá szüksége. Tudjátok, hányszor hallottam már a 
2Thessalonika 2. fejezet 3. verséből azt kihozni, hogy a gyülekezetek szakadása szükséges, 
pedig az Ige azt mondja, hogy amíg be nem következik a szakadás. És nem nézi meg az 
ember, hogy ez valójában mit jelent, amikor egy ilyen Igével támasztja alá a gyülekezet 
szétszakítását, például, akár egy volt pásztor vagy bárki más által. De itt nem erről szól az Ige. 
Másik fordítás szerint az Igétől és Isten elveitől való elfordulást jelenti ez a szakadás. 
Elfordulás a bűn felé. Az istentelenség világa. Itt arról beszél. Hiszen gondoljatok bele, Isten 
létrehoz gyülekezetet, utána pedig felszeleteli? És bedobja a vágóhídra? Ez nevetséges, nem? 
Viszont nézzünk itt meg valamit! Azt mondja, hogy ha isteni fajta szeretet szerint lépünk 
előre, akkor gyümölcseink lesznek az 1Korinthus 13. szerint. Gyümölcsök, amit ír a Máté 
evangéliuma 7. fejezet is: 

Máté 7,16–20. 
16. Gyümölcseikről ismeritek meg őket. Vajon a tövisről szednek-é szőlőt, vagy a 

bojtorjánról fügét? 
17. Ekképpen minden jó fa jó gyümölcsöt terem; a romlott fa pedig rossz gyümölcsöt 

terem. 
18. Nem teremhet jó fa rossz gyümölcsöt; romlott fa sem teremhet jó gyümölcsöt. 
19. Minden fa, amely nem terem jó gyümölcsöt, kivágattatik és tűzre vettetik. 
20. Azért az ő gyümölcseikről ismeritek meg őket. 
Vegyünk egy alapvető dolgot, ami mindenki számára egyszerű. Vegyük példának a fákat. 

Nem vagyok a fák és növények szakértője. Talán meg tudom különböztetni az akácot a 
tölgyfától, vagy a platánfától, de mondjuk egy cser és tölgy összehasonlításánál már gondjaim 
adódnának. Nem vagyok egy szakértője. De drága testvérek, egyet tudok. A fenyőfát bármitől 
meg tudom különböztetni. Bármitől. És tudjátok, hogy milyen érdekes? Ma is jöttem reggel 
Nádújfalunál, Nemtinél, vagy Hatvannál néztem a fákat, hogy már kezdődne a tavasz, nagyon 
szeretne kezdődni, de még mindig egy kicsit télies a hangulat, és az alapján, hogy ha csak 
nézem a fákat, az ágakat, nem tudom megállapítani, hogy melyik milyen fa. Amikor Nemti 
után kinéztem oldalra, akkor láttam a szép magas fenyőket. Messziről meg lehetett őket 
ismerni. Már messziről meg lehet ismerni őket. Látni őket. A mi házunk kertjéből nagyon 
messzire el lehet látni, még a bélapátfalvi Bél-követ is lehet látni, és előtte van egy zöld, tehát 
nagyon érdekes, hogy van egy zöld-ség, egy zöld terület. Észre lehet venni, mert azok fenyő-
fák. Minden más kopár, de azok zöldek.  

Amikor a keresztény mivoltodról beszélünk, és egy kicsit párhuzamot szeretnék vonni, a 
gyümölcseidről ugyanígy messziről meg fognak ismerni, mert az életed gyümölcsöt terem. A 
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kérdés az, hogy milyen gyümölcsöt? Vad gyümölcsöt, száraz ágakat, kórót, vagy mit fog 
teremni? Vagy zöldellsz egész évben, januártól decemberig? Ez a kérdés. Tehát mit fogsz 
teremni egész évben? Ennek az alapja Isten Igéjének tanulmányozása, amely az isteni fajta 
szeretettel összhangban fog tevékenykedni. Ez egy olyan áldás, amelyet Istentől te meg-
nyertél. De be tudod-e fogadni? El tudod-e fogadni? Ez itt egy nagy kérdés. Biztosan jártatok 
már ti is így, mikor elmentetek egy istentiszteleti alkalomra, vajon úgy ültök be, hogy 
köszönöm Istenem, hogy ma fel fogsz engem tölteni, és ezt a kijelentést meg fogom kapni. 
Vagy vannak, akik szemezgetnek. Amivel egyetértenek és belefér a gondolkodásukba, azt 
kipipálják, és dicsőség Istennek! De van a másik rész, amivel viszont nem értenek egyet, azt 
nem akarják meghallani. Pedig értsétek meg, hogy Isten legtöbbször arról akar beszélni! 
Azokat a területeket, amelyeket nem akarunk meghallani, megpróbáljuk eltakarni, és 
megpróbáljuk lezárni, mert az egy kellemetlenséget okoz, nehézséget okoz annak a kinyitása. 
A múlt héten megemlítettem a „hollywoodi film idézeteket”, egyik ilyen, hogy ne tépjük fel a 
sebeket. Gondolkoztál-e már ezen az idézeten? Csak sebet lehet föltépni, ami begyógyult, azt 
nem lehet föltépni. Ámen?  

Ne tépjük föl a sebeket! Vagyis van seb, és ez itt a probléma. Ami begyógyult, azt hiába 
próbálod feltépni, nem lehet, mert be van gyógyulva. Ha nem gyógyult be, akkor csak le van 
ragasztva és még vagy úton van a gyógyulás, vagy nem kezelted le és kezd elfertőződni. Egé-
szen elképesztő! Rajtad múlik, hogy az életedet érő támadások mennyire fognak átfertőzni.  

Egy másik példa, ha már fáknál vagyunk, a feleségem szüleinek a házánál, a bejáratánál 
egy óriási nagy tuja van. Amikor azt elültették 1986-ban, vagy még egy kicsit előtte, akkor 
még annyira ifjonc tuja volt, hogy amikor a csernobili atomerőmű szerencsétlensége történt és 
jött a sugárzás, képzeljétek el, hogy megégett a teteje és még mindig olyan. Elpusztult a teteje. 
Bár a fa elkezdett szépen terjeszkedni, de még messziről, az utcáról is látszik, hogy az a része 
elhalt teljesen. Mindenütt elkezdett növekedni, de az a része halott. Láttam olyan területeket, 
ahol így megégett a növény, de lekezelték és a sugárzás nem szennyezte be teljesen és nagyon 
szépen elkezdett tovább növekedni. Ők nem kezelték, az úgy maradt. De mi van azokkal a 
fákkal, amik az erőmű környékén vannak, és teljesen szennyezettek, és már kiszáradtak, 
elporladtak? Azért tudtak kiszáradni és elporladni, mert a rádioaktivitás, a sugárzás teljesen 
átmérgezte őket. 

 Ha a világ gondjai, bajai, megbocsátatlanság, szégyenérzet, bántalmak, vagy sértődékeny-
ség átmérgeznek, akkor a tested kárát fogja látni, az immunrendszeredet le fogja gyengíteni. 
A tested a kárát fogja vallani, ezért Isten mondta azt, hogy az Igém működik, de az Igének 
van egy alapvető hozzáállása. Kezdd az 1Korinthus 13-mal, időzz rajta, jöhet tovább a Márk 
11,23, vagy az 1Péter 2,24, ami a gyógyulásról szól, de alapozd meg a szívedet Isten hozzá-
állásával.  

Emlékeztek arra az igeversre, amit manapság már kevesebbet szoktuk idézni az Ésaiás 
könyvének az első fejezetéből: ha hajlandóak és engedelmesek lesztek, e föld javaival éltek. A 
hajlandóság az Isten iránt való hajlandóság, hogy szívesen megteszem, az a hozzáállásom, 
ami Istennek a hozzáállása. Az engedelmesség ilyen, hogy na, jól van, elmegyek, megcsiná-
lom! De a hajlandóság mindig a hozzáállást mutatja meg. Azt, hogy melyik irányba tartasz, és 
hol fogsz kikötni. Az Isten Igéjével való összhangban való cselekedés, szeretetben való 
cselekedés meghozza majd a gyümölcseidet.  

Hidd el nekem, vagy inkább Isten Igéjének, ha ott lesznek a jó gyümölcsök, nem kell többé 
kommentelned. Most sem kell egyébként. Nem kell többé véleményt nyilvánítanod és 
vitatkoznod, mert veled sem fognak vitatkozni. Miért? Mert bárkit kritizálhatnak, kritizál-
hatják a beszédedet, a prédikációdat, kritizálhatják a főztödet, a gyermekeidet, bármit, egyet 
sosem fognak tudni: a gyümölcsöket, amelyeket te Krisztusban megteremsz, azt nem fogják 
tudni kritizálni soha. Dicsőség Istennek és hála azért, mert a világi nem érintheti azt a 
mennyeit! Az ördög nem tud hozzáférni sehogy sem! Egy ilyen icipici hozzáférése sem lesz, 
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mert a mennyei győzedelmeskedett. Az győzedelmeskedett! Ki tudod velem együtt mondani? 
A mennyei győzedelmeskedett! A Krisztus győzedelmeskedett! Mondjuk együtt: én Krisztust 
dédelgetem a szívemben, Őt tartom az elmémben! Ámen! 

 Tudjátok, lehet mást is dédelgetni. Például, most ez nagyon aktuális, ismerek egy embert, 
aki egy gondolattal kezdte sok-sok évvel ezelőtt, azóta dédelgetett egyetlen egy háborús 
gondolatot. Most nézz a hírekre, és itt van valóságban. Aztán valószínűleg egy másik is, aztán 
egy harmadik is. Egy gondolattal kezdődik minden. Egyetlenegy gondolattal. Egy gondolat 
bánt engemet, például. Mindig elgondolkoztam azokon a költőinken, íróinkon, hogy miről 
gondolkodtak? Az életüket hogyan látták? Látjátok, hogy bár egy nagyon jó, kedves költészeti 
tananyag is borzasztó rossz vágányokra vihet minket? Azt mondjuk, hogy jó azért, ha 
megismerjük a rosszat, hiszen Józsefnek is milyen jót tett a börtön. Józsefnek jót tett a börtön? 
József a börtön által változott meg? Józsefnek szüksége volt arra, ami sátáni ahhoz, hogy jobb 
legyen? Nem.  

Istennek szüksége van olyan eszközökre, amitől Ő szabadított meg a kereszten, hogy téged 
Ő jobbá tegyen? József előtte is alázatos volt. Követett el hibákat, de jó döntéseket hozott. 
Nincs szükséged arra a rosszra! Nincs szükséged a rosszra, ne dédelgesd! A harag, a sértődés 
és a viszálykodás gondolatát egy pillanatig se tűrd meg! Kenneth Hagin mindig azt mondta, 
hogy annyira vigyáz arra, hogy a félelem, a betegség, a harag, vagy a sértődékenység ne 
fészkeljék be magukat a fejébe, mint arra, hogy ne igyon mérget. Így vigyázz te is erre! Így 
vigyázz a kapcsolataidra! Legyél rugalmas!  

Ha nem kell valamihez hozzáfűzni valamit, akkor ne fűzz hozzá semmit! Ne legyél dicsek-
vő, vagy öntelt, hanem legyél szeretetben! Ne mondd azt valakinek, hogy én soha nem fogok 
ezzel az illetővel szóba állni! Én ezzel az emberrel soha nem fogok ez asztalhoz leülni! Ha 
valaha ezeket mondtam volna ki, a rám bízott szolgálat egy jó része akadályozva lett volna. 
Isten nem tud akkor abba az irányba vezetni. Amire te azt mondod, hogy nem, Isten abba az 
irányba téged nem tud vinni, mert lezártad magad. Éppen ezért legyél rugalmas, legyél 
hajlandó meghallani azt, amit az Úr szeretne! Ide kanyarodunk el, nézzük meg a Máté 
Evangélium 8-as fejezetét, a 14-es vers.  

Máté 8,14. 
14. És bemenvén Jézus a Péter házába, látá, hogy annak anyósa fekszik és lázas. 
Álljunk itt meg egy kicsit! Látsz egy képet, vagy valakit, akit valami világi meggyötört. 

Abból látod, hogy világi, mert meggyötri az embert, a mennyből valók nem gyötrik meg az 
embert. Olvasd el a Jakab levél első fejezetét: Mert minden jó adomány, és tökéletes ajándék 
fölülről való. Nem tud meggyötörni Isten, mert nincs nála gyötrés. Ugye? Ámen! Ezt, ugye, 
leszögezted már évekkel ezelőtt, hogy Isten nem gyötör senkit? Ő az, aki megszabadít! Ő az, 
aki életet ad! Azt mondja, hogy látta, hogy lázasan fekszik. Éppen ezért ne mondd azt, hogy a 
betegség az Istentől jön ítéletként. Istentől nem tud jönni ítéletként betegség. Ugye, ezt értjük? 
Kérem, ezt mindenki szögezze le az életében!  

Bekerült nem olyan rég valaki a kórházba és elmondta, hogy milyen jó, hogy odakerült, 
mert legalább így tudott egy kicsit evangelizálni. Drága testvérem, kaphatsz kórházi kártyát és 
bemehetsz. Ha beengednek, bemehetsz és evangelizálhatsz, nem kell hozzá betegnek lenned! 
Ámen! Az más kérdés, hogy ha már odajutottál, akkor Isten hogyan fordítja a javadra, de ne 
mondd azt, hogy neked oda kellett kerülnöd! Nem kellett odakerülnöd! Isten nem sújt 
betegséggel senkit, ezt értsétek meg és szögezzük le! Nem kell bekerülnöd a kórházba ahhoz, 
hogy másoknak evangelizálj. Kimész itt a bejárati ajtón, jön a villamos és már evangelizál-
hatsz. Nem kell kórházba jutnod azért, hogy imádkozz a betegekért, vagy az erőtlenekért. 
Elég, ha elmész most a határra és megoldod a háborúnak, a félelemnek a bilincseit, jó híreket 
mondasz el. Akik most kint vannak a határon, adnak élelmet, adnak vizet és dicsőség legyen 
Istenek mindazokért, amit most tesznek, de a kérdés emellett mind az, hogy az a szellemi 
üzenet náluk van-e, amivel miután jóllaktak, az emberek egy új életet el tudnak majd kezdeni, 
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itt ez a kérdés. Ezért hálákat adunk Istenek, hogy megjelenik olyan szolgálat is a határ men-
tén, aki az örök élet üzenetét, és a gyógyulást el tudja mondani, hogy legyen reményük a 
jövőre. Most milyen reményük van a jövőre? Talán szétlövik a házukat éjszaka vagy nem? 
Talán alszanak éjszaka vagy nem? Te hogyan készítetted el az életedet a jövőre? Úgy, hogy 
megalapoztad azzal, hogy meghallottad Isten üzenetét, ami le akarja rántani rólad a 
bilincseket, ami ki akarja rúgni a gonoszt az életedből?  

De Isten hogyan tud meggyógyítani valakit, aki abban hisz, hogy neki kórházba kell 
kerülnie, hogy evangelizálhasson? Dobd ki ezt az ablakon és menj be egészségesen Isten 
dicsőségével evangelizálni és az emberek gyógyuljanak meg! Jézus nevében eloldjuk a kórhá-
zak ajtajait, hogy be tudjanak menni minél többször, minél több helyen! Dicsőség Istennek!  

Máté 8,14–15.  
14. És bemenvén Jézus a Péter házába, látá, hogy annak anyósa fekszik és lázas. 
15. És illeté annak kezét, és elhagyta őt a láz; és fölkelt, és szolgált nékik. 
Ez van, amikor Jézus találkozik azzal a világival. Amikor a mennyei és a világi össze-

találkozik, akkor a világi szalad, mert nem állhat meg a trón előtt. Gondolj csak bele abba, 
hogy amíg itt vagy a földön, nem látod az Isten orcáját, abba a fajta dicsőségbe nem tudsz 
belemenni. Van egy fajta dicsőség, az Ő kenete által, az Ő Szent Szelleme által, de az a teljes 
dicsőség teljesen más ott. Az ember nem tud ott megállni. Ugyanígy a világi dolog mindig 
kénytelen engedni a mennyeinek.  

Ezért ruházd fel magad mennyei erővel, úgy értem, hogy ruházd fel a szavaidat isteni fajta 
hozzáállással, isteni fajta szeretettel és Isten Igéjével. Ruházd fel a szavaidat és az ördög meg 
fog menekülni onnan. Halleluja! El kell, hogy menjen, ezt értsétek meg! El kell onnan men-
nie! Legyen ez akár a gonosz, vagy akár a te hústesti természeted. Bármelyik is lehet. Vagy a 
te véleményed pillanatnyilag. Ezért ruházd föl magad minél többször! Van egy segítőnk, a 
drága Szent Szellem, a Vigasztaló, Istennek ereje, Ő hatalmas erővel képes az emberből 
kiáradni. Meg is fogjuk mindjárt nézni. Még egyszer a Máté evangélium 8,15: 

Máté 8,15–17. 
15. És illeté annak kezét, és elhagyta őt a láz; és fölkelt, és szolgált nékik. 
16. Az est beálltával pedig sok ördöngöst vittek hozzá, és egy szóval kiűzte a 

tisztátalan szellemeket, és meggyógyít vala minden beteget; 
17. Hogy beteljesedjék, amit Ésaiás próféta mondott, így szólván: Pedig betegségein-

ket Ő viselte, és fájdalmainkat hordozá. 
Ámen! Dicsőség Istennek! Ez történik akkor, amikor Jézus megjelenik, és ha azzal a 

kenettel megjelensz te ma a világban. Dicsőség Istenek! Halleluja! 
 Gondolkoztál-e már rajta, hogy miért hisznek az emberek jobban a romlásban, mint az 

építkezésben? Merthogy tényleg így van, sokkal többet foglalkoznak az emberek a rossz dol-
gokkal, és ezt Isten is tudja. Olvasd csak el a 82-es zsoltárt. Azt mondja, hogy meddig 
tekintitek még a gonosz személyét? Nézed és de rossz, hú de rossz! Hallottad? Jaj, de rossz! 
És akkor most ezzel mit segítettél? Mit segítettél magadon? Mit változtattál meg azon a 
szellemi környezeten attól, hogy nézed a gonosznak a személyét, hogy azt tekinted, hogy ez 
milyen rossz, vagy siránkozol azon, hogy mennyi minden tönkrement?  

Isten tudja ezt és látja ezt, de azt mondja, hogy téged nem ezért küldtelek a világra. Így 
van, a világra lettél küldve. Azért lettél odaküldve, amit a Lukács evangéliumból most el 
fogunk olvasni. 

Lukács 4,18–19.  
18. Az Úrnak Szelleme van énrajtam, mivelhogy felkent engem, hogy a szegényeknek 

az Evangéliumot hirdessem, elküldött, hogy a töredelmes szívűeket meggyógyítsam, 
hogy a foglyoknak szabadulást hirdessek és a vakok szemeinek megnyílását, hogy szaba-
don bocsássam a lesújtottakat, 
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Éppen erre van a határon szükség, hogy szétszaggasd azokat a láncokat, hogy szabadnak 
lássa magát, hogy a Krisztusban való szabadságot lássa az a menekült.  

19. Hogy hirdessem az Úr kegyelmének esztendejét. 
Ez a te örökséged! Valaki azt mondhatja, talán odaírja egy kommentbe, hogy most ez kiről 

szól? Krisztusról szól vagy rólunk szól? Álljunk meg itt egy pillanatra: Krisztust te be-
fogadtad a szívedbe! Ámen! Betöltekeztél Isten Szellemével! Ámen! Halleluja! Krisztusról 
szólt, Krisztus pedig kinek adta a hatalmat? Mondd, hogy nekem! Imé, én veletek vagyok 
minden napon a világ végezetéig – azt mondta az Úr. Menjetek! Ímé, nékem adatott minden 
hatalom mennyen és földön! Menjetek! Hogy fogsz tudni evangelizálni, ha a sértettséget 
dédelgeted a szívedben? Ha a sebek még tíz év után is csak ragasztva vannak és nem 
gyógyultak be? Hogyan tudod véghezvinni azt a munkát, ha kárhoztatod magadat, vagy mást, 
vagy nem zársz le egy-egy dolgot? Tudjátok, hogy mennyi olyan dolog van a világban, amit 
nem zárnak le, csak úgy ott van a levegőben? Hosszú, hosszú évekig ott vannak a levegőben. 
Még a végén nekik megy egy repülő. Ott vannak, ott bűzölögnek.  

Ha most egy pillanatra belegondolnál, hogy mondjuk Magyarországon, vagy akár egész 
Európában mennyi ember él, és mennyi ember szívében lehet ott valami ilyesmi, ami ott 
gyűlik fölöttük a levegőben. Isten látja ezt, látja azokat a dolgokat, amelyek nincsenek le-
zárva, és látja, hogy merre fogsz haladni, ha nem teszel róla. De te tegyél róla! Különös az 
egyébként, hogy Magyarországon van most egy olyan társadalom, aki mindig azt várja, hogy 
a másik tegyen valamit. A másiknak tennie kellene valamit, mindent én csináljak? De hát te 
vagy ott! Valaki azt mondja, hogy mindig én takarítsam a lakást? De hát a tiéd! Örülj neki, 
hogy van lakásod! Dicsőség Istennek! Takarítsd te, örülj neki! A tökéletes Jézus nevében! Az 
a legfontosabb és a leglényegesebb, hogy te tegyél valamit!  

A múlt héten is említettem, hogy nem kell mindenhol ott lenned, de amit megteszel, tedd 
hittel, semmit sem kételkedve, tedd meg a legjobb hozzáállásoddal, ami csak létezik Isten 
Igéjéből. Bizony ez a mi örökségünk, a Lukács 4,18–19: Az Úrnak Szelleme van énrajtam, 
mivelhogy felkent engem, hogy a szegényeknek az Evangéliumot hirdessem, elküldött, hogy 
a töredelmes szívűeket meggyógyítsam, hogy a foglyoknak szabadulást hirdessek és a vakok 
szemeinek megnyílását, hogy szabadon bocsássam a lesújtottakat. Hogy hirdessem az Úr 
kegyelmének esztendejét.  

A járvány miatt, meg sok minden egyéb miatt egy kicsit megtépázódott az életünk, és úgy 
láttam, mintha Krisztus Teste egy olyan pozícióban lett volna, mint a vérfolyásos asszony, 
hogy szeretném megfogni a Krisztus ruhája szegélyét. Ez jó, ha gyógyulásra van szükséged és 
hitre. Az a hit tökéletes Isten szemében, hogy meg akarom ragadni, hogy meggyógyuljak, 
hogy teljessé legyek, hogy a vér forrása kiszáradjon. Tehát, hogy meggyógyuljon, és teljesen 
egészséges legyen. Dicsőség Istennek, ez megvan!  

Most átkapcsolunk arra a csatornára, ahol mi hordjuk azt a ruhát a Krisztusban. Ámen? 
Amit meg fognak érinteni. Mert errefelé igyekszünk, ugye? Amikor kimész és valaki csak a 
karodat akarja megfogni, hogy imádkozz értem! Ott van az a kenet, amikor te szabadulást 
tudsz hirdetni. Ez nem egy olyan kenet, hogy most meleget érzek és akkor beképzelem, hogy 
én vagyok most a Krisztus, én most nem erről beszélek. A gyerekek is szoktak ilyet játszani. 
Hanem ezt egy igen mély és komoly igei tanulmányozás és összhang hozza elő, egy isteni 
fajta szeretet hozzáállás. Ekkor sem leszel a testiekben tökéletes, mert a testünk nincsen meg-
váltva, de lehet, hogy meg fogod tudni hívni az ellenségedet egy kávéra, vagy teára, mert ez a 
hozzáállás szükséges.  

Ha valaki azt mondja, hogy nem tudom megcsinálni, akkor nyugodtan átválthatja a 
mondatot arra, hogy nem akarom megcsinálni, mert nehéz. Legyél magaddal őszinte! Bármit 
meg tudsz tenni, amit hajlandó vagy elhinni, hogy neked Isten odaad.  

Szerintetek Mózes hogy érezte magát a Vörös-tenger előtt? Persze, a tükör előtt egész nap 
azt gyakorolta, hogy hogyan fogja a Vörös-tengert szétválasztani, ugye? Sőt felfogadott em-
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bereket, hogy eljátsszák, hogy ők legyenek az egyiptomi katonák, akik beleesnek majd a 
tengerbe. Ha ez most történne meg, akkor egy óra múlva, vagy húsz perc múlva kiposztolnák 
valamelyik csatornára, hogy ez egy fake news, ez egy álhír, mert statisztákat fogadtak, hogy 
tartsák a Vörös-tenger hullámait. Tehát Mózes nem gyakorolta el, volt egy dobása, de az a 62-
es zsoltár szerint való, hogy az Úr az én Kősziklám. Nem Mózes volt tökéletes, hanem az, aki 
vezette Mózest. Ő a tökéletes. Te sem leszel teljesen tökéletes, hanem tanulsz és tanulsz és 
tanulsz, de a hozzáállásod az az 1Korinthus 13. legyen, bármit is teszel, bárhogy is jönnek, 
akárhogy kóstolgatnak! Ha valaki beléd köt, nyugodtan engedd azt, hogy Isten szeretete uralja 
a helyzetet.  

Mit tud kezdeni a gonosz azzal, aki nem áll kötélnek? Éppen valamelyik nap történt velem, 
hogy ment valaki a folyóson és utánaszóltam, hogy nem fog összejönni! Azt kérdezte, hogy 
mi? Mondtam, hogy nem fogod elérni, hogy megutáljalak. Úgy megijedt ettől a mondattól, 
hogy majdnem elesett a lépcsőn.  

Nem fogod elérni, hogy megutáljalak, mert nincs közöm ezzel! Én nem akarok magamnak 
gyengeséget, nem akarok magamnak sem viszályt, annyira vigyázok rá, mint hogy ne igyak 
mérget, itt nem maradhat meg. Próbálkozni próbálkozik, hiszen gondolj bele, hogy Ádám és 
Éva sem tett semmi rosszat, amikor megkísértettek. Jézus sem tett semmi rosszat, mikor 
megkísértetett. A kísértő jön, ő ilyen, neki ez a mániája, hogy kísért. Neked meg az a részed, 
hogy megtanulj ennek ellenállni, hogy ne dédelgesd a gonosz gondolatait, és ne nevelgesd föl. 
Amikor valaki ezeket a gonosz magokat elkezdi dédelgetni, az olyan, mintha nyitnál egy vete-
ményeskertet és elkezdenéd azokat a magokat nevelgetni. Megöntözöm egy kicsit a sértő-
dékenységet, megöntözöm egy kicsit a káromkodást, megöntözöm egy kicsit a háború 
gondolatát, oda jó sokat öntök. Megöntözöm egy kicsit a házasságtörés gondolatát. Ha valaki 
azt mondja, hogy nem helyes, akkor megnyitom gyorsan a magyarázkodási ágyást is, és akkor 
azt is elkezdem öntözni, hogy ez azért van. Jobboldalról megöntözöm egy kicsit a „holly-
woodi” mondataimat, azokat fogom idézni. Múlt héten az egyik celeb mondott valamit, azt is 
megöntözöm, mert az olyan jól hangzott, semmi értelme nem volt, de megöntözöm, hadd 
növekedjen!  

Így mi lesz az életedből? Összezavarodottság! Persze, elvárjuk Isten áldásait. Mindent 
megmagyarázunk test szerint, de elvárjuk Isten áldásait. Ha hajlandóak és engedelmesek 
lesztek, e föld javaival éltek. Ha azokat az áldásokat szeretnéd, amiket Isten mondott, akkor 
abba kell beleilleszkedned, azt kell végrehajtanod. Neked egyet kell értened Istennel! Az Ő 
hozzáállását kell magadévá tenned és kilépned! Ennyi a részed. A nehezebb részét úgyis az Úr 
Jézus végezte, hiszen neked már nem kell keresztre menned, nem kell föltámadnod a halálból, 
nem kell legyőznöd egy pokoli sereget, nem kell áldozatot bemutatnod. Az 1János 4,17-től 
hadd olvassak el nektek valamit. 

1János 4,17. 20–21. 
17. Azzal lett teljessé a szeretet közöttünk, hogy bizodalmunk van az ítélet napjához, 

mert amint Ő van, úgy vagyunk mi is e világban. 
20. Ha azt mondja valaki, hogy: Szeretem az Istent, és gyűlöli a maga atyjafiát, hazug az, 

mert aki nem szereti a maga atyjafiát, akit lát, hogyan szeretheti az Istent, akit nem lát? 
21. Az a parancsolatunk is van tőle, hogy aki szereti az Istent, szeresse a maga 

atyjafiát is. 
A kettőt nem tudod szétválasztani. 
1János 3,14–15. 
14. Mi tudjuk, hogy általmentünk a halálból az életbe, mert szeretjük a mi atyánk-

fiait. Aki nem szereti az ő atyjafiát, a halálban marad. 
15. Aki gyűlöli az õ atyjafiát, mind embergyilkos az; és tudjátok, hogy egy ember-

gyilkosnak sincs örök élete, ami megmaradhatna őbenne. 
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Itt nem arról beszél, hogy valaki gyilkos és megtért, de hiába, mert nem lehet üdvössége. 
Ebben az Igében arról van szó, hogy miben maradsz meg. Mi az, amiben te megmaradsz, mi 
az, ami a te életedhez tartozik.  

A Galata levélhez lapozunk. Mára sok Igét hoztam, de az a jó, mert legalább több mindent 
meg tudunk nézni. Kérlek benneteket, hogy a most következő szövegre különösen nyissátok 
meg a szíveteket. Ne úgy értsétek a beszédeket, mint ahogy elolvastok egy mesét, vagy egy 
könyvet, vagy három meg három egyenlő hat. Nem értelmi megértésre van szükségünk, 
hanem egy szívbéli megértésre. Dicsőség Istennek!  

Galata 5,18–22. 
18. Ha azonban a Szellem vezet titeket, nem vagytok a törvény alatt. 
19. A testnek cselekedetei pedig nyilvánvalók, melyek ezek: házasságtörés, parázna-

ság, tisztátalanság, bujálkodás. 
20. Bálványimádás, varázslás, ellenségeskedések, versengések, gyűlölködések, harag, 

patvarkodások, visszavonások, pártütések, 
21. Irigységek, gyilkosságok, részegségek, dobzódások és ezekhez hasonlók: melyekről 

előre mondom néktek, amiképpen már ezelőtt is mondottam, hogy akik ilyeneket 
cselekszenek, Isten országának örökösei nem lesznek. 

Itt nem arról van szó, hogy ha ilyet tettél, akkor soha nem születhetsz újjá, hanem ha ezt 
választod, akkor nem tudod birtokba venni Krisztus örökségét. Mert ezek a testi dolgok 
nagyon nagy akadályokat képeznek az életedben. Tönkreteszik az életedet. Krisztus a Lukács 
evangéliumot ajánlja, hogy az Úrnak Szelleme van énrajtam. Ebben nyugodjál meg! Tedd 
magadévá, fogadd el azt a kegyelmet, amit Ő adott neked! Másra nincsen szükséged. A múlt 
héten említettem nektek Lótot, nézzétek meg, hogy mit művelt az ő életével ez a sok szemét. 
Ilyenkor valaki azt mondja, hogy igen, de te nem fogadsz el engem! Tudjátok, ha vitatkozni 
akarna valaki, akkor erre a válasz rögtön az, hogy mert te most elfogadtad azt, amit mondtam? 
A mindennel szemben kritikus ember, és a saját maga igazát hajtogató ember, aki mindenbe 
beleköt. Az elfogadó ember, aki befogadja az Evangéliumot, nem köt bele a másik szavaiba, 
hanem azt mondja, hogy beszélj még nekem erről, hogyan tudnék ebből kiszabadulni. 
Beszéljünk még erről, nekem eddig azt mondták, hogy ez teljesen normális, de beszéljünk 
erről. Nem te vagy az ostoba, nem te vagy a rossz, hanem amit teszel, az nem megfelelő. 
Krisztus szereti a bálványimádót, a varázslót, a versengőt, a gyűlölködőt, a patvarkodót, a 
gyilkost, az irigyet. Szereti őket! Hiszen mielőtt kereszthalált halt, ilyenek voltunk. Amikor 
bűnösök voltunk, akkor Ő értünk meghalt. Ő szereti az ilyen embert, de amit tesz, azt nem.  

Külön kell választani, hogy valamit teszünk, és az hibás, az az Úrnak nem kedves, de mi 
kedvesek vagyunk, mert meghalt értünk és feltámadott értünk, Ő szeret minket. Ezért, amikor 
megtérsz az Úr előtt az ostobaságokból, és elnézést kérsz, és azt mondod, hogy Uram, sajná-
lom, akkor egy perc múlva ki az, aki a kettőtök közül még mindig emlékszik a dologra? Te 
vagy az! Még mindig te vádolod magad, még mindig te vádolsz mást. Ha vádolod magad 
valamiért, és nem jön össze, hogy megbocsáss magadnak, akkor nézd meg, hogy mást 
vádolsz-e! Mert tudod, hogy amivel mást ítélsz, az visszajön hozzád is. Ha mást vádolsz, 
akkor először azt rakd rendbe, de sürgősen! Mert gyakran elkezdjük magunkat vádolni, 
például, ha megítéltél valakit egy mondatért. Például azt mondtad valakire: hogy lehet valaki 
ilyen idióta? Én biztos nem csináltam volna ilyet! Ha valami ilyesmi kiszaladt, akkor mondd, 
hogy Uram, sajnálom! Én is elkövettem ezt-azt, sajnálom! A kárhoztatásról és a vádlásról 
mindig győződj meg, hogy te azon a területen jól teljesítettél, hogy te rendben vagy! Ezt 
sohase felejtsd el! Mert ez akadályt képez az életünkben. 

22. De a Szellem gyümölcse: szeretet, öröm, békesség, béketűrés, szívesség, jóság, 
hűség, szelídség, mértékletesség. 

A legelső a szeretet. Erre van felfűzve. Talán ti is találkoztatok már olyan emberekkel, 
akikkel szívesen beszélgettetek volna, de valahogy úgy éreztétek, hogy hiábavaló lett volna. 
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Inkább kötözködő volt a hozzáállása, minthogy a megértés szándékát láttad volna rajta. 
Gyakran elkövetjük azt a hibát, hogy ilyenkor tovább folytatjuk a beszélgetést, hiszen úgy 
gondoljuk, hogy majd csak meggyőzzük az illetőt. Ha te akarsz valakit meggyőzni, az már 
régen rossz! Ha nem veszi az adást, akkor hagyd abba, puszi, ölelés! Mert abból valaki sérülni 
fog. Ami érdekes, hogy a világ erre most ki van képezve. Egyrészt nagyon sérülékeny és 
sértődékeny a világ, másodszor pár másodperc alatt ökölbe szorul a keze, és már vitatkozik. 
Mindennapos vitaestek, vitafórumok láthatók, hallhatók. Ezért tartózkodj attól, hogy nyilvá-
nosan győzködsz valakit! Mindenkinek szabad akarta van, szabad országban élünk, de 
mindenkit óva intenék, hogy a saját véleményét posztolja bármilyen dologban! Az Evangéli-
umot posztold! Azt posztolhatod, mert az nem a te véleményed, illetve nem azt, amit te 
gondolsz róla, hanem magát az Evangéliumot. Mert a véleményre ellenvélemény jön, a világ 
így van beállítva.  

Mondhatja valaki, hogy lehet, hogy amit mondtam, az esetleg megbántott valakit. Nem 
tudunk teljes egészében mindenre vigyázni, hogy minden steril maradjon, mert aki érti, az 
egyszerű szavakból is ért. Aki pedig nem érti, annak akármit mondhatsz, az már előre 
eltökélte, hogy beleköt. Kiáll, mintha kíváncsi lenne arra, amit mondasz, de igazából sohasem 
kíváncsi rá. Az ilyenektől óvakodj, mert mérgezőek! Ezek az ő gyümölcseik. A te gyümöl-
cseid maradjanak szépek, tiszták, és zöldellő legyél egész évben, messziről meg lehessen 
ismerni! De ha ezen túl vagy, és látják a jó gyümölcsöket, akkor többé ne akarják mérgezni a 
fádat, hanem oda akarjanak menni, tanulni tőle, ott lenni a közelében, hogy épülhessenek. 
Mert a mi szolgálatunk nem az, hogy megváltoztassunk embereket. Én nem tudnék senkit 
semmiben megváltoztatni, hiszen gyerekekkel dolgozom mindennap, még velük kapcsolatban 
sem sikerül, mert akaratosak tudnak lenni. Az egyetlen, amit tehetek, hogy a legjobb dolgokat 
igyekszem megtanítani, és hiszem azt, hogy tanulnak belőle, és azt választják, és növekedni 
fognak, és a legjobb dolgok sarjadnak ki belőlük, ha felnőttek lesznek. Ezen sokat 
gondolkodtam, hogy egy napi világot élünk, hogy ma jó legyen. Jön a carpe diem mondás, 
hogy élj a mának. Beágyazzuk abba, hogy ne legyél a múltban, meg ne legyél a jövőben, 
legyél a mostban, élj a mának! Legyél a mostban, mert a hit az most van! 

De a bölcs ember befektet a jövőbe! A bölcs ember úgy él, hogy legyen mit aratnia később 
is, amikor majd esetleg nem lesz senkinek. Emlékeztek rá, hogy Isten milyen látást adott 
Józsefnek, amikor az a börtönben volt? Azt, hogy kétféle esztendő jön, az egyik a bőséges 
esztendő, és akkor fölkészül az ország arra, ami jön az utána levő időszakban. Azt mondha-
tom, hogy a legjobb dolog, amit most tehetsz, hogy befektetsz a jövődbe, befekteted a szeretet 
Evangéliumát, a szabadítás Evangéliumát az 1Korinthus 13. szerint, és hagyod, hogy 
kisarjadjon, megteszed mindazt, amit tudsz ez alapján. Félre ne értsétek, nagy szeretettel 
mondom, hogy nem a vigyorgás evangéliumára gondoltam, hanem a szeretet Evangéliumára. 
Attól, hogy azt mondom, szeretetben járok, attól még nem úgy van. Volt olyan tanárunk, aki 
vigyorogva azt mondta, hogy szaktanári egyes, mész le az igazgatóhoz! Csak vigyorogni 
kellett, de ilyeneket mondott. Értitek, hogy mire gondolok, hogy az ember vigyoroghat, és 
vigyorogva lőhet le. De az isteni fajta szeretet nem erről szól. Ha valakit meg akarsz ölelni, 
akkor öleld meg, de az Evangélium ettől sokkal többről szól.  

Sokan keresik a lehetőséget, hogy megfogják azt a dicsőséget. Elmennek hatalmas nagy 
alkalmakra, hogy lefényképezzék, hogy megfogják azt a dicsőséget. Mit mond az Ige? Hol 
van Isten országa? Ha le akarod fényképezni azt a dicsőséget, akkor nyisd ki a Bibliádat, mert 
a Krisztus dicsősége itt van benne. Lehet, hogy lesznek megnyilvánulások, és érzékelsz 
kenetet, de óva intek mindenkit attól, különösen ebben a világban, hogy az alapján kezdjen el 
eljárni, hogy érzi-e vagy nem érzi. Mert az érzékelés hol megy végbe? Érzékelhetsz te valamit 
belülről is, de fizikailag szoktuk érzékelni, és ez csalóka lehet. Most például én mást is 
érzékelek, azt, hogy éhes vagyok, vagy szomjas. Ezt is érzékelem. Isten Szelleme mindig 
Isten Igéjével összhangban cselekszik. Nem tud Isten mást hozni neked, mint ami meg van 
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írva, nem tud másban előrevinni, mint ami meg van írva, csak azzal összhangban. Ha azt a 
dicsőséget keresed, ami a régi idők evangelizációján már megtörtént, akkor elmehetsz alkal-
makra is, hogy érzékelj valamit, de ezt a dicsőséget otthon, a kanapédon, a földön ülve, a 
nyitott Bibliáddal, az Úrral való kapcsolatodban akár öt perc múlva megtapasztalhatod, mert 
Krisztus benned van. Ámen! Ezért legyetek ebben óvatosak! Fantasztikus dolgokat láthatunk, 
Isten természetfeletti módon tehet meg dolgokat, és hisszük is ezt, óriási dolgokat tehet, de 
nem ez vezet minket. Mert azt olvastuk az előbb a Galata levélben, ha Isten Szelleme vezet 
minket, akkor nem vagyunk törvény alatt. Isten Szelleme szerint megyünk előre. Nem azért 
sorolta föl azt a rengeteg mindent, hogy akik ilyet követtek el, nem jöhetnek Krisztushoz. 
Dehogynem! Sőt, annál inkább jöjjenek! Mert ha nem mennek az Úrhoz, akkor nem kaphatják 
meg, nem tudják birtokba venni már itt a földön azt az örök életet.  

Az örök élet most azonnal kezdődik azoknak, akik befogadják Krisztust. Az örök életed 
akkor kezdődik, amikor Krisztus odakerül a szívedbe, mert Jézus az örök élet. Mária és Márta 
is azt várta, amikor Lázár meghalt, hogy jön majd a feltámadás, és a testvérük fel fog támadni. 
Azt mondta Jézus nekik, hogy én vagyok a feltámadás. Mi várunk egy időpontra, hogy az 
beteljesedjen, de Jézus ott van benned. Jézustudatú kereszténnyé válunk, már újjászületés 
pillanatától fogva. Nem gonoszságtudatú, és félelemtudatú kereszténnyé, hanem jézustudatú 
keresztényekké, akikben ott van a Krisztus, a feltámadás ereje. Bátor az az ember, aki el tud 
csendesedni, aki nem akar mindent a saját erejéből majd megoldani. Nem tudom, persze ez is 
lehet, hogy emberfüggő, például, ha valaki imádkozik értem, rám teszi a kezét, akkor én nem 
szoktam soha nyelveken imádkozni, mert az olyan nekem, mintha egyszerre beszélnénk. Te 
most elkezdesz beszélni, és én is elkezdek beszélni. Öntözheted az imádságot, persze, de ha 
valakivel egyakaratú imádságot mondok, akkor az egyik imádkozik, én meg csendben 
vagyok, vagy én imádkozok, és ő van csendben. Tudjátok, hogy ezt miért szoktuk sokszor így 
tenni? Valljuk meg magunknak őszintén, mert szeretnénk nagyon megcselekedni, szeretnénk 
nagyon kiérdemelni azt. Hozzá akarunk tenni valamit. Amikor egy akaraton imádkozunk, 
akkor a legtöbb, amit tehetsz, ha már imádságra mész, hogy csendesedjél el, és legyél egy 
akaraton azzal, aki imádkozik érted.  

Értitek, hogy ezt most nem piszkálódásként mondom, hanem a te érdekedben. Amikor 
imádkoznak érted, akkor engedd el magad, legyél csendességben! Csendesedj el! Miért 
mondja az Úr, hogy csendesedj el az Úr előtt és várván várjad Őt? Persze, szükség van arra, 
hogy amikor megöntözzük, egyszerre imádkozzunk nyelveken. Az csodálatos, de amikor egy 
akaraton maradunk, akkor az egyik imádkozik, a másik egy akaraton van. Halld azt meg, 
hogy miért imádkozol, hogy mit is mond a másik, hogy érts vele egyet! Az egy akarat először 
az, hogy egyetértek. Hogyan tudsz valakivel egyetérteni, ha nem is érted, hogy mit mond? 
Hogyan tudod azt megérteni, amikor valaki nyelveken imádkozik, és nincs ott a magyarázat, 
hogy mit mond a másik? Mivel leszel egy akaraton? Éppen ezért, ha egy akaraton vagyunk, 
akkor az egyik imádkozik, a másik maradjon csöndben, csendesedjen el. Bátor az az ember, 
aki a Krisztusban el tud csendesedni, és nem akarja kézzel, lábbal, mindenáron.  

Hányszor fordul az elő, hogy történik egy helyzet, és odarohanunk imádkozni? Azt sem 
tudjuk, hogy mi a helyzet, azt sem tudjuk, hogy merre tartunk, de imádkozunk. Először 
csendesedj el! Miért? Azért, hogy Krisztust lásd meg, és ne a problémádat. Az első hely, hogy 
lásd meg az Urat, az Ő trónján. Mit mond nekünk az Apostolok cselekedeteiben, mi történt 
Istvánnal? Elcsendesedett és látta szellemben az Urat. Mit hozott ez neki? Fantasztikus bátor-
ságot, látta az ő helyét, látta, hogy Krisztus hova ültette. Ezt hozza neked is, ha elcsendesedsz, 
keresed az Urat, hagyod, hogy lecsengjen, és mikor elcsendesedtél, akkor veszed az Igét, és 
hittel végig imádkozod. Lehet, hogy nem is kell, csak egyetlenegyszer, és még nem értél az 
ima végére, de már ott van a válasz. Ámen! Sokkal többet érsz vele, ha lecsendesedsz.  

Hogyan tudod ezt elérni? Ha minél többször imádkozol úgy nyelveken, hogy valóban 
imádkozol. Hiába imádkozol, ha közben nem imádkozol az értelmeddel. Imádkoznod kell, 
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miközben imádkozol! Nem a spagetti receptjén kell gondolkoznod akkor, hanem imádkoznod 
kell! Minél jobban megtanulod kordában tartani a hústestet, annál könnyebben megy lecsen-
desedni, amikor majd szükséged lesz rá. Ámen!  

Tegyünk most egy megvallást az Úr előtt, Jézus nevében! Mondjuk együtt: Köszönöm 
Uram, hogy szeretsz engem. Köszönöm, hogy szeretsz engem! Jézus, mennyei Atyám, Szent 
Szellem, meghívlak benneteket, nem csak vasárnap, hanem minden nap, menjünk együtt, Ti 
vezessetek engem! Én hajlandó és engedelmes vagyok. Ellenállok a kevélységnek, ellenállok 
a büszkeségnek. Téged választalak, Uram, mert azt mondtad, hogy bocsássak meg. Én 
becsülni fogom a Krisztus Testét, csak olyat mondok ki, ami építő, ami bátorító, elfelejtem a 
kritikát, Isten dicsőségére lépek ki. Köszönöm, Uram, hogy azokat is szereted, akik körülöt-
tem vannak, a Jézus nevében. Ámen! Köszönjük Uram! 

               
*A függőleges vonallal jelzett igeversek más fordításból származnak. 
A felhasznált bibliai versek a King James kiadás számozását követik. 
 

 


